
انجام مذاکرات در کمیسیون مشترک همکاری های ایران و عمان

گروه اقتصادی - مدیرکل دفتر طراحی و تحلیل فرآیند و هوشمندسازی نظام 
مالیاتی گفت: صاحبان ۹ میلیون کارتخوان هنوز اقدامی نکرده اند و تا پایان بهمن ماه 
مهلت دارند. محمد برزگری مدیرکل دفتر طراحی و تحلیل فرآیند و هوشمندسازی 

نظام مالیاتی در گفت و گویی به سوالات زیر پاسخ داد.
زمان نهایی اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان چه زمانی 

است؟
اجرای این قانون در کشور های پیشرفته در بهترین حالت که زیرساخت ها آماده 
باشند، بین ۳ تا ۷ سال طول می کشد. طبق این قانون، تمام فعالان اقتصادی اعم از کسبه، 
مهندسان، مشاوران، پزشکان، بازرگانان، کسب و کار های خرد و کلان و هرکسی که 
در کشور فعالیت اقتصادی می کند، باید صورتحساب الکترونیکی )فاکتور فروش( 
صادر کند، صورتحساب الکترونیکی خود را طبق استاندارد ها و به صورت منحصر 
به فرد صادر کند. این قانون یکی از مترقی ترین قوانین کشور است، به این دلیل که 

شفافیت و انضباط مالی ایجاد می کند.
ساماندهی کارتخوان ها که یکی از مواد این قانون است تاکنون چه میزان 

عملیاتی شده است؟
ماده ۱۱ این قانون مربوط به ساماندهی دستگاه های کارتخوان است. طبق این 
ماده فرد باید اعلام کند که این دستگاه کارتخوان مربوط به کدام پرونده است. از ۱۵ 
دی، از ۱۰ میلیون کارتخوان موجود در کشور، ۳ میلیون و ۹۰۰ هزار کارتخوان تعیین 
تکلیف شده اند. از این تعداد، ۱ میلیون و ۸۵۰ هزار دستگاه به پرونده مالیاتی متصل و 
۲ میلیون و ۱۰۰ هزار کارتخوان نیز درخواست غیرفعال شدن داشته اند.  طبق اعلام 
بانک مرکزی، بخشی از کارتخوان ها نیز از سوی آن ها تعیین تکلیف شده و قرار است 
آن بخش از اطلاعات را از بانک مرکزی بگیریم. بعد از بهمن، در صورت عدم اقدام 
از سوی صاحبان کارتخوان ها اطلاعات آن ها به بانک مرکزی داده می شود و بانک 
مرکزی آن ها را غیرفعال می کند. با توافقی که بانک مرکزی داشتیم، فرآیند ثبت و 
دادن کارتخوان به نحوی شده است که کارتخوان ها با پرونده مالیاتی داده می شوند و 
تا کسی پرونده مالیاتی نداشته باشد، نمی تواند کارت خوان دریافت کند. قدم بعدی 
اجرای قانون پایانه های فروشگاهی که تقریبا از یک ماه پیش شروع کرده ایم، تفکیک 
حساب های بانکی تجاری و غیرتجاری طبق ماده ۱۰ این قانون است. قبل از اجرای 
قانون باید به اجرای سامانه برسیم. یعنی باید در حالت آزمایشی و در ابعاد کوچک تر، 
مودیان را زیاد کنیم تا به یک حد مطلوبیت از این سامانه برسیم. اگر در نهایت به حد 
مطلوبیت ۷۰ درصدی از سامانه رسیدیم، در آنصورت می توانیم به سراغ اجرای قانون 
برویم. امیدواریم که تیر سال بعد در حد اجرای آزمایشی بتوانیم سامانه را کلید بزنیم.

گروه اقتصــادی - عضو هیئت 
مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد اظهار 
داشــت: در یک ماه اخیر ۱۱۰ کارخانه 
فولادی تولید خود را به تعویق انداختند. 
سیاست های اشتباه وزیر صمت باعث 
چنین شرایطی شــده است که به طور 
دســتوری قیمت محصولات فولادی 

را کاهش داد. 
ســیدرضا شهرســتانی در مورد 
تعطیلی ۱۱۰ کارخانــه فولادی اظهار 
کرد: تعطیلی کامل در این کارخانه های 
فــولادی رخ نداده، بلکــه در یک ماه 
اخیر ۱۱۰ کارخانه فولادی تولید خود 
را معوق کردند. سیاســت های اشتباه 
وزیر صمت باعث چنین شرایطی شده 
اســت، وزیر به طور دستوری قیمت 
محصولات فولادی را کاهش داد، مثلا 

قیمــت میلگرد از ۱۸ هزار تومان به ۱۴ 
هزار تومان رسیده است. مسلما با چنین 
دســتوری باید قیمت صنایع بالادستی 
هم کاهش می یافت اما کاملا برعکس 
عمل شده و قیمت این محصولات که 
خوراک کارخانجات فولادی هســتند 
افزایــش یافت.  وی افزود: قیمت آهن 
اسفنجی که یکی از این خوراک ها است 
۲ هزار تومان افزایش داشــت درحالی 
که در حــوزه نورد طویــل و ذوب با 
۳ هــزار تومان کاهــش مواجه بودیم. 
۱۱۰ کارخانــه ای که کار خود را معوق 
کرده اند مربــوط به حوزه ذوب بودند. 
نوردی هــا وضعیت بدتــری دارند، 

ذوبی ها می توانند تا مشــخص شدن 
وضعیت تولید نکننــد اما نوردی ها به 
علت بدهی های سنگینی که به بانک ها 
دارند، مجبور هستند با زیان تولید کنند. 
عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان 
فولاد تصریح کرد: وزیر صمت ســود 
شرکت های خصولتی را از جیب زیان 
شــرکت های خصوصی افزایش داده 
است و این افزایش کاملا مهندسی شده 
و دستوری بوده است. در ۵۳ سالی که در 
این صنعت فعالیت داشتیم، نه در انقلاب 
و نه در دوره جنگ فاجعه ای که دولت 
سیزدهم ایجاد کرده را شاهد نبوده ایم. 
وزارت صمت و دولت این کار را انجام 

داده انــد و ایمیدرو هم پشــت آن بوده 
اســت. مجلس در جریان این موضوع 
است و حدود ۳۰ امضا برای استیضاح 
وزیر جمع شده است . صنعت خودرو 
با حمایت هــای طولانی و تعرفه های 
حــدود ۳۰۰ درصدی هنــوز زیان ده 
است، اما ما یکی از بهترین فولادها را با 
۲۰ تــا ۳۰ درصد ارزان تر از قیمت های 
جهانــی تولید می کنیم اما وزیر صمت 
در ایــن ۳ ماه صنعت فولاد کشــور را 
به نابودی کشــانده اســت. حتی آقای 
فاطمی امیــن گفته اند که هدف گذاری 
تولید ۵۵ میلیون تن فولاد اشــتباه بوده، 
شاید این سیاست ها را پیش می گیرند 

تا این هدف محقق نشود. 
شهرستانی در پاســخ به سوالی 
پیرامــون علت لغو تجمــع اعتراضی 
فولادی هــا در مقابــل وزارت صمت 
گفت: وزارت صمت از ما خواســت 
کــه تجمع خود را کــه در اعتراض به 
این مســائل بود لغو کنیم. کارهایی هم 
انجــام دادند، برای مثال اگر شــرکتی 
کمتــر از ۵۰ درصد عرضــه خود را به 
فروش می رساندند، دامنه نوسان منفی 
۳ درصد می خوردنــد. به علت اینکه 
عرضه بســیار بیشــتر از تقاضا است، 
متقاضیان تنها قیمت کف را خریداری 
می کردنــد، قیمت های بالاتر ۳ درصد 

منفی می شــدند و روز بعد دوباره تنها 
این شرکت ها فروش داشتند. بنابراین 
این گرداب منفــی ادامه پیدا می کرد تا 
اینکه ۳ درصد منفی حذف شد. علاوه 
بر این گفتند عرضه آهن اسفنجی را به 
۸۰ هزار تن می رسانند که این هم فعلا 
محقق نشده اســت. وی در مورد علل 
کمبود تقاضا خاطرنشان ساخت: میزان 
عرضه بسیار بیشتر از تقاضا است، برای 
مثــال ما ۱۹ میلیون تن تولید شــمش 
داریم درحالی کــه تنها ۱۲ میلیون تن 
مصرف داخلی است، بنابراین با کمبود 
تقاضا مواجه می شویم. تولیدکنندگان را 
مجبور کردند که ابتدا محصول خود را 
در بورس عرضه کنند و آنچه باقی ماند 
را می توانند صادر کنند، این سیاســت 

موجب ایجاد چنین مشکلی شد.

گروه اقتصــادی -وزیر نیرو با 
بیــان اینکه تامیــن آب از منابع آب 
های غیرمتعارف بــه ویژه آب دریا 
از برنامه های اصولی دولت اســت، 
گفت: آب خلیج فارس در کنار دریا 
شــیرین ســازی و پمپاژ و سپس به 

مقصد منتقل می شود.
در طــرح آبرســانی بــه 
روســتاها، آب از چــه منابعی 

قرار است تأمین شود؟
روســتاها با توجه به جایی که 

قرار دارند، محل تأمین منابع آبی آنها 
متفاوت اســت. تأمین آب برخی از 
روســتاها از سدها و برخی از چاه ها 
اســت برخی از روســتاهایی که در 
کرانه های ســاحلی هســتند با آب 
شــیرین کن های محلی تأمین آب از 

آب دریا می شوند.
تا چه زمانی این طرح های 

آبرسانی عملیاتی می شوند؟
نهایت ظرف ۳ ســال در بیش 
از ۱۰ هزار روســتا عملیات آبرسانی 

تکمیل می شود و منابع آن در بودجه 
۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ پیــش بینی شــده و 
مرحلــه اول پرداخت انجام شــده 

است.
در بیش از ۷ هزار و ۱۰۰ روستا 
قرارداد آبرســانی منعقد و عملیات 
اجرایی آن از امروز آغاز شده است.

امــر  در  مشــارکت  امــروز 
آبرســانی در روســتاهای محروم از 
ارزشــمندترین کارهای خیر است. 
خیرین پذیرفته اند ۳ هزار روســتا را 

آبرســانی کنند که حدود ۵۰۰ روستا 
تعیین شــده و با مشــارکت خیرین 
عملیات آبرســانی در حــال انجام 

است.
انتقــال آب از دریای عمان 
به استان ها را در برنامه کاری 

دارید؟
در انتقــال آب خلیج فارس به 
فلات مرکزی در اســتان های کرمان 

و یزد تجربه خوبی داشتیم.
امــروز تأمیــن آب از منابــع 

آب های غیرمتعارف به ویژه آب دریا 
از برنامه های اصولی دولت اســت و 
صنایع وارد این موضوع شــده اند به 
ویژه در اســتان سیستان و بلوچستان 
و تکمیــل طرح انتقــال آب دریا به 
اســتان های کرمان، یزد و در ادامه به 
استان اصفهان. البته طرح های دیگر 
هم داریم و آبرســانی به این شیوه به 
خراسان و ســمنان را در طول زمان 

عملیاتی می کنیم.
در ایــن طرح آب خلیج فارس 

در کنار دریا شــیرین سازی و پمپاژ 
می شــود و ســپس به مقصد منتقل 

خواهد شد.

گروه اقتصادی - در روز اول کمیسیون مشترک همکاری های جمهوری اسلامی 
ایران و سلطنت عمان، مذاکرات در قالب پنج کمیته کارشناسی در حوزه های مختلف 
برگزار شد.فرزاد پیلتن با بیان این مطلب، افزود: نوزدهمین اجلاس کمیسیون مشترک 
همکاری های جمهوری اسلامی ایران و سلطنت عمان ۱۹ و ۲۰ بهمن ماه در مسقط 
به ریاست وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان و وزیر صنعت، تجارت و توسعه 

سرمایه گذاری سلطنت عمان در حال برگزاری است.
وی در خصوص مذاکرات صورت گرفته در روز اول این کمیسیون، بیان کرد: در 
روز اول این کمیسیون مشترک، هیئت های مقدماتی و کارشناسی دو طرف مذاکرات 
خود را در بخش های مختلف از جمله اقتصادی، تجاری، بانکی، حمل و نقل، انرژی، 
بهداشت، درمان و کشاورزی شروع کرده اند.مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان 
توسعه تجارت ایران با بیان اینکه این مذاکرات در قالب پنج کمیته کارشناسی انجام شده 
است، ادامه داد: طرفین در زمینه های مختلف به تفاهم هایی دست یافتند که قرار است 
در روز دوم این اجلاس، مذاکرات در بخش های دیگری از جمله فرهنگی، آموزشی، 

علمی و فناوری تداوم یابد.
پیلتن اضافه کرد: قرار است که در این اجلاس، علاوه بر صورتجلسه کمیسیون 

مشترک دو کشور، چند سند دیگر در حوزه های استاندارد،گمرکی، کشاورزی، ورزشی 
نیز مورد بررسی قرار بگیرد و انتظار می رود که در اختتامیه کمیسیون مشترک شاهد 

امضای چند سند همکاری میان جمهوری اسلامی ایران و سلطنت عمان باشیم.
وزیر صمت کشورمان در خلال سفر به عمان و برگزاری کمیسیون مشترک دو 
کشور با بخش خصوصی و مقامات سیاسی، اقتصادی سلطنت عمان از جمله وزیر 
تجارت، صنعت و توســعه سرمایه گذاری، وزیر بهداشت، وزیر مالیه، امور خارجه، 
انــرژی و معادن و همچنین وزیر حمل و نقل، ارتباطات و فناوری اطلاعات عمان و 
رییــس مناطــق آزاد و ویژه اقتصادی عمان دیدار و گفت وگو خواهند کرد که در این 
ملاقات ها آخرین وضعیت روابط اقتصادی و تجاری دو کشور مورد بررسی قرار می 
گیرد.مدیرکل دفتر عربی و آفریقایی سازمان توسعه تجارت ایران در خصوص حضور 
بخش خصوصی در تیم اعزامی، بیان کرد: در ترکیب هیئت اعزامی جمهوری اسلامی 
ایران به عمان، هیئتی از بخش خصوصی کشورمان در حوزه های مختلفی که علاقمند 
به سرمایه گذاری مشترک با طرف های عمانی هستند نیز حضور دارند و مذاکراتی را 
در اتاق بازرگانی عمان انجام داده و زمینه های همکاری های متقابل را مورد بررسی و 

توافق قرار می دهند.

جزییات تعطیلی موقت ۱۱۰ کارخانه فولادی

انتقال آب خلیج فارس به استانها

اقتصادی 6

گروه اقتصادی - با شیوع سویه 
جدید کرونا )امیکــرون( صحبت از 
بازگشــت ظرفیت مســافرگیری ۶۰ 
درصدی در ســفرهای هوایی به میان 
آمده اســت؛ موضوعی کــه میراکبر 
رضوی  سخنگوی سازمان هواپیمایی 
دربــاره اش می گویــد: در صورت 
کاهش پذیرش مســافر تا ۶۰ درصد 
هم هیچ افزایش قیمتی روی بلیت ها 

صورت نخواهد گرفت.

افزایش قیمــت بلیت هواپیما و 
فروش با تعیین کف قیمت بلیت یک 
ماه گذشــته منجر به لغو کف قیمت 

برای شرکت های هواپیمایی شد.
 ۲۸ دی امســال کــف قیمــت 
برای بلیــت های هواپیما برداشــته 
شــد. این اتفاق به علت نرخ های بالا 
و هماهنگی شــرکت های هواپیمایی 
برای فروش بلیت بــا قیمت بیش از 
۶۰۰ هزار تومان و گلایه های عمومی 

اتفاق افتاد.
بعــد از دو هفته از تصویب لغو 
کف قیمت، مســافرانی که برای سفر 
به نقاط مختلف کشــور در فرودگاه 
مهرآباد بودند، از فروش بلیت به نرخ 
های بالا سخن می گویند. از این میان 
یکی از مسافران به وجود بلیت با نرخ 
پایین اما عدم دسترســی به خرید آن 

خبر می دهد.
تر از ۶۰۰ هزار تومان اقدام کردیم که و برای خریــد یکی از بلیت ها پایین درگاه های خریــد بلیت هواپیما زده طبق گفته این مســافر سری به 

با پیام» خطا در سیستم« مواجه شدیم.
یکی از شرکت های هواپیمایی 
می گوید:  شــرکت های هواپیمایی 
فقــط تمایل دارند که بلیــت ها را با 
ســقف نرخنامه تعیین شده به فروش 

برسانند.
بعــد از انتقــال این پاســخ به 
سخنگوی سازمان هواپیمایی، رضوی 
وعده به برخورد قانونی با شرکت های 
هواپیمایی که بلیت هواپیما را بیش از 

قیمت مصوب می فروشند، داد.
رقابــت ناســالم چارتــر 

کنندگان بازار بلیت را برهم زد
سامانی رئیس انجمن شرکت های 
هواپیمایی در واکنش به این موضوع 
مــی گوید: شــرکت های هواپیمایی 
مشکل نقدینگی دارند به همین دلیل 
پرواز های خــود را به صورت چارتر 
در اختیار چارترکنندگان قرار می دهند 
و چارتر کنندگان رقابت ناسالم ایجاد 
می کنند و افرادی که فروش سیستمی 

دارند نمی توانند با آنها رقابت کنند.

 یوسفی رئیس کمیسیون عمران 
مجلــس دو هفته قبل گفته بود: پیگیر 
این موضوع هســتیم کــه وزیر راه و 
شهرســازی در حوزه هوایی اقدامات 
لازم را انجــام دهد تــا  در حق مردم 

اجحاف نشود.
 محمدی بخش رئیس ســازمان 
هواپیمایی کشور گفت: شرکت های 
هواپیمایــی به دلیل هزینه هایی که در 
صنعــت هوانــوردی از جمله بیمه و 
سوخت متحمل می شود، نمی توانند 
عمــده بلیت های خــود را با قیمت 

پایین تر بفروشند.
 گزارش میدانی از ســایت های 
فروش بلیت هواپیما و شــرکت های 
هواپیمایی طی هفته گذشــته نشــان 
مــی دهد که این شــرکت ها  توجهی 
به شــناور بودن قیمت ها نداشته اند 
و تنها بلیت را به ســقف نرخنامه می 
فروشــند. موضوعی که مردم انتظار 
دارند ســازمان هواپیمایی کشوری به 

آن ورود کند.

کف قیمت بلیت هواپیما پابرجاست!

سازمان هواپیمایی: برخورد 
می کنیم

با وجود شناور بودن نرخ بلیت هواپیما اما بلیت ها با سقف نرخنامه انجمن شرکت های هواپیمایی و حتی فراتر از آن
 به فروش می روند.

گروه اقتصادی - وزیر اقتصاد  
گفت: هرچند مشــکلات سیاستی 
و حاکمیتی بســیاری در این سال ها 
وجود داشــته ولی انتظــار می رود 
حداقــل فعلا تعاونی در بخش های 
کوچکــی کارآمدی ایــن بخش از 

اقتصاد را به اثبات برسانند.
سید احســان خاندوزی وزیر 
امــور اقتصاد و دارایی در نشســت 
پیگیری موانع سرمایه گذاری و تولید 
که با حضور فعالان بخش تعاونی و 
با هدف ارائه مشکلات برگزار شد، 
اظهار کرد: امروزه بسیاری از انرژی 
و وقــت فعالین ایــن بخش صرف 

مواردی می شود که می تواند وجود 
نداشته باشد.

معاونــت  گفــت:  وی 
سیاســتگذاری اقتصــادی بــا این 
رویکــرد که تا حد ممکــن مانع از 
پیش پای فعالان اقتصادی برداشــته 
شود تا با ســهولت، شفافیت بیشتر 
و رویه هــای ســالم تری ترتیبات 
اقتصــادی کشــور رونــق گیرد تا 
موجب شود که هم محصولات قابل 
رقابتی در این بخش تولید شــود و 
هم جذابیــت فعالیت های تولیدی 
برگردد و این طور نباشــد که بخش 

تولیدی دافعه بیشتری بگیرد.

وی با بیان اینکه این امر در میان 
همه بخش های اقتصادی مشــترک 
است افزود: در بخش تعاون باتوجه 
به اینکــه می تواند نمــاد اقتصادی 
مردمی باشــد توقع مــی رود که در 
دولــت مردمی به شــکل ویژه تری 
بــه این موضوع نگاه شــود و ما در 
رویه های مالیاتی، بانکی، گمرکی و 
بیمه ای به این موضوع توجه خواهیم 
کرد و توقع مــی رود که فعالین این 

بخش بــه عنوان پاســداران بخش 
تعاونی و کســانی که باید موفقیت 
نســخه های این بخــش را به اثبات 
برســانند کمک کنند تا با همکاری 
وزارت اقتصــاد و بخش تعاونی آن 
۲۵ درصدی که باید از اقتصاد به این 
بخش تعلق داشته باشد محقق شود.

خاندوزی تصریــح کرد: باید 
به طــور مشــخص در خود بخش 
تعاونی شاهد مدل های کارآمدی در 

بخش های مختلف باشــیم. مثلًا اگر 
گفته می شــود می توان از این بخش 
در توسعه و عمران شهری و استانی 
استفاده شــود باید حداقل ۵ تا پیاده 
کرده باشــیم تا بتوانیم آن را به عنوان 
الگو بلند کنیم و یا در بحث مشارکت 
خود کارگران در سهام شرکت های 

تولید و سایر بحث ها.
وی افــزود: در حال حاضر ۱۵ 
ســال از این سیاســت می گذرد که 

البته بخشــی از مســائل ان قطعاً به 
خــود دولت ها و بخــش حاکمیتی 
بــر می گردد ولی در بخش کوچکی 
حداقل بایــد مظهر کارآمدی بخش 
تعاونــی به عنوان مظهر مشــارکت 
مردم در اقتصاد نمایان شــود تا هم 
توزیــع عادلانه ثروت صورت گیرد 
و هم ضامن کارآمدی و ســودآوری 

این بخش باشد.
وزیــر اقتصاد ادامــه داد: اگر 

قرار اســت یک بانکــی نماد کمک 
به تعاون باشــد حتماً باید آن بانک 
ظرفیت هایــی از تعــاون را در خود 
جا دهــد و نباید مثل بقیه بانک های 
دولتی معطل تصمیمات دولت برای 
افزایش سرمایه باشد. این وجه تمایز 

بخش تعاونی و دولتی است.
خاندوزی تصریح کرد: این به 
معنای انکار نقش دولت نیســت. به 
طــور مثال با تأکیــدی که در لایحه 
بودجه داشتیم برای بانک ها ۳۵ هزار 
میلیارد تومان افزایش سرمایه داشتیم 
که بخش ویژه ای از آن باید به بخش 

تعاونی اختصاص یابد.

وزیر اقتصاد در پایان در پاسخ 
به خواســته ای مبنی بر توقف برخی 
سهام های عدالت که زیان ده شده اند 
گفــت: در این مــورد همین الان با 
رئیس سازمان بورس صحبت کردم 
و ایشان در پاسخ پذیرفتند فرایندی 
کــه مربــوط به آن نمادها اســت با 
مســئولیت خود ســازمان بورس 
سریع تر انجام شــود تا سهامداران 

کمتر متضرر شوند.
در پایــان ایــن نشســت نیز 
معاونین وزارت اقتصاد به مشکلات 
و درخواســت های فعــالان بخش 

تعاونی پاسخ دادند.

گــروه اقتصــادی - مدیر کل 
نظــارت بر کالاهای فلــزی و معدنی 
ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان، ۲۵ روز بعد از انتشــار 
خبر افزایش قیمت لوازم خانگی، تاکید 
کــرده که در حال حاضــر هیچگونه 
مجوز افزایش قیمتی برای محصولات 
لوازم خانگی از ســوی این ســازمان 

صادر نشده است.
در پــی انتشــار مصاحبــه اکبر 
پازوکی، رئیس اتحادیه لوازم خانگی، 

درباره افزایش هشــت تا ۱۲ درصدی 
برخی از اقلام لوازم خانگی،  حســن 
اله یاری، مدیر کل نظارت بر کالاهای 
فلــزی و معدنــی به صــورت کتبی 

توضیحاتی به ایسنا ارائه کرده است.
یاری تاکید کرده که در حال حاضر 
هیچگونــه مجوز افزایش قیمتی برای 
محصولات لوازم خانگی ازسوی این 
سازمان صادر نشده است.وی همچنین 
گفته که درصورت درخواست افزایش 
قیمت از سوی واحدهای تولیدکننده 

لوازم خانگــی، آن ها باید مطابق رویه 
مرســوم، مســتندات بهای تمام شده 
برای بررسی به ســازمان ارائه کنند تا 
در صورت تأیید، پس از تصمیم گیری 
نهایی در کارگروه تنظیم بازار و ابلاغ به 
شرکت، قیمت های جدید اعمال شود.
بنابراین به گفته این مقام مسئول 
هرگونــه افزایش قیمــت بدون طی 
مراحل یاد شــده فاقد وجاهت بوده و 
برخورد قانونی لازم در این خصوص 

انجام می شود.

بلاتکلیفی قیمت ها در بازار
اواخــر دی ماه رئیــس اتحادیه 
فروشــندگان لوازم خانگی اعلام کرد 
که برخی تولید کنندگان لوازم خانگی 
در روزهــای اخیر قیمت محصولات 
خــود را ۸ تا ۱۲ درصد افزایش دادند. 
بیشــترین افزایش قیمــت مربوط به 
یخچــال و فریزر و کولــر آبی بود و 
قیمت ماشــین لباسشــویی و ماشین 

ظرفشویی تغییری نکرده بود.
بعــد از ایــن صحبت هــا، این 

موضوع از سازمان حمایت پیگیری و 
حالا بعد از حدود ۲۵ روز پاســخ داده 
شده است. در این مدت قائم مقام وزیر 
صمت در امور بازرگانی هم گفته بود 
تولیدکننــدگان لوازم خانگی مجوزی 
برای افزایش قیمت دریافت نکرده اند 
و اگر افزایشــی صورت گرفته، بدون 
مجوز بوده است. همچنین هفته پیش 
رئیس سازمان تعزیرات حکومتی گفته 
بود گزارشی مبنی بر گرانفروشی لوازم 
خانگــی از ســازمان حمایت حقوق 

مصرف کننــدگان و اتحادیه ها برای 
این ســازمان ارسال نشده و به محض 
ارسال، بدون نوبت رسیدگی خواهد 
شد. بنابراین مشخص نیست هنوز هم 
این اطلاعات برای ســازمان تعزیرات 
ارسال شده یا نه و تکلیف قیمت لوازم 

خانگی چیست.
البته باید به این نکته هم اشــاره 
شــود که میانه دی ماه دبیرکل انجمن 
صنایع لــوازم خانگی ایران از افزایش 
۳۹ درصدی قیمــت نهاده های تولید 

از ابتدای امســال تاکنــون خبر داده و 
از وزارت صمت خواســته بود که به 
قیمت گذاری دســتوری برای کالای 

نهایی پایان دهد و به جای آن بر تامین 
و نظارت بــر نهاده های تولید متمرکز 

شود.

وزیر اقتصاد عنوان کرد:

رسیدگی به وضعیت نمادهای سهام عدالت در اسرع وقت

سازمان حمایت اعلام کرد:

مجوزی برای افزایش قیمت لوازم خانگی ندادیم

عضو هیئت مدیره انجمن تولیدکنندگان فولاد تشریح کرد:۹ میلیون کارتخوان در معرض غیر فعال شدن

وزیر نیرو اعلام کرد؛

شــرکت های هواپیمایی به دلیــل هزینه هایی که در صنعت هوانــوردی از جمله بیمه و 
ســوخت متحمل می شــود، نمی توانند عمده بلیت های خود را با قیمت پایین تر بفروشند.
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